



KIM CAMPBELL

Politician Politicienne

Born in Port Alberni, B.C., Kim Campbell studied in British Columbia and at the London School of Economics. She taught for a while at the University of British Columbia and at the Vancouver Community College. Kim worked for Premier Bill Bennett's office in Victoria, BC. In 1988 after a stint with the Social Credit Party, she joined the Progressive Conservative Party and won a seat in the House of Commons. She served as Minister of Indian Affairs.

Kim established a few "firsts" in Canadian history as she was the first woman to become Minister of Defense and, in 1993, became the first woman elected Leader of the Progressive Conservative Party. Her greatest accomplishment, however, was becoming the first and, to date, only woman Prime Minister of Canada.

Since leaving elected office, Kim has served on numerous advisory boards including the World Movement for Democracy, the International Crisis Group and the Forum of Federations. She is a Companion of the Order of Canada as well as a recipient of the Order of British Columbia and of a number of honorary degrees.

sterling silver, 14K gold, amethyst, lapis lazuli

Née à Port Alberni, en Colombie-Britannique, Kim Campbell a étudié dans sa province natale et à la London School of Economics. Elle a enseigné pendant un certain temps à l'Université de la Colombie-Britannique et au Vancouver Community College. Kim a travaillé pour le bureau du premier ministre Bill Bennett à Victoria, en Colombie-Britannique. En 1988, après un passage au Parti Crédit social, elle se joint au Parti progressiste-conservateur et remporte un siège à la Chambre des communes. Elle a été ministre des Affaires indiennes.

Kim a établi quelques «premières» dans l'histoire du Canada puisqu'elle a été la première femme à devenir ministre de la Défense et, en 1993, elle est devenue la première femme élue chef du Parti progressiste-conservateur. Sa plus grande réalisation est qu'elle est devenue la première et, à ce jour, la seule femme première ministre du Canada.

Depuis qu'elle a quitté ses fonctions, Kim a siégé sur de nombreux conseils consultatifs, notamment le Mouvement mondial pour la démocratie, l'International Crisis Group et le Forum des fédérations. Elle est Compagnon de l'Ordre du Canada ainsi que récipiendaire de l'Ordre de la Colombie-Britannique et de plusieurs diplômes honorifiques.

argent sterling, or 14 carats, améthyste, lapis-lazuli